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Verslag van de vergadering van de commissie Samenleving van woensdag 6 oktober 
2004 
 
 

Aanwezig zijn:  

Dhr. M. van Daalen (voorzitter), dhr. J. Slicht (PvdA), mw. T. Zeilstra-van der Meulen (PvdA), mw. E.H. 

Soudain (PvdA), mw. M.I. Creemers-Hazebroek (VVD), mw. J.S. Binnerts-de Jonge (VVD), mw. K.J.H. 

Hasper-Wolters (CDA), dhr. B.G. van ‘t Erve (CDA), dhr. J.I. Crebas (D66), mw. F.T. Joosse (ChristenUnie), 

dhr. R. de Wit(SGP),  

dhr. L.J.J. Caniëls (commissiegriffier), mw. L.J. Fer (griffiemedw.) 

 

Ook aanwezig:  

Namens GS: mw L.M. Bouwmeester-den Broeder (gedeputeerde), dhr. J.M. Bos (gedeputeerde) 

 

Afwezig zijn: 

mw. F. Laamraoui-Amsiti (GroenLinks), dhr. L.H.M. Lammers (LPF), dhr. N. Demirbilek (SP), 

 

1. Opening 

De voorzitter opent de vergadering om 15.30 uur en heet een ieder welkom. 

 

2. Vaststellen agenda 

De agenda wordt als volgt vastgesteld. 

- Mededelingen 

- Bespreking Najaarsnota, hoofdstukken 9, 10 en 11 

- Algemene ronde begrotingsbehandeling 

- Programma Zorg, Onderwijs en Welzijn 

- Programma Wonen 

- Programma Cultuur 

- Rondvraag 

- Sluiting 

 

3. Mededelingen 

De voorzitter deelt mee bericht van verhindering te hebben ontvangen van mevrouw Laamraoui-Amsiti en de 

heren Lammers (LPF) en Demirbilek (SP). 

De commissiegriffier geeft aan dat het werkbezoek aan Omniworld Basket en Volleybal, zal plaatsvinden op 

woensdag 13 oktober a.s. van 13.00 – 15.00 uur. Hij wil weten of er voldoende animo aanwezig is voor dit 

werkbezoek. Een ruime meerderheid van de fracties geeft aan het werkbezoek te zullen bijwonen. 

Gedeputeerde Bos licht de uitgereikte schriftelijke mededeling kort toe.  

 

Najaarsnota hoofdstukken 9, 10 en 11 

De ChristenUnie –fractie begrijpt de zin op blad 21, laatste alinea van programma 10 niet. Er staat: “Omdat 

de Bibliotheek aan de Wetenschappelijke Steunfunctie, is het belangrijk goede aansluiting……” 

Volgens de PvdA –fractie moet het onderwerp Dmitrov ook bespreekbaar  worden gemaakt in commissie 

Samenleving omdat het als zodanig vermeld staat bij Programma 9 Welzijn en Zorg. Ook is zij benieuwd 

naar de stand van zaken omtrent het Coact-onderzoek. 

Gedeputeerde Bos zegt toe de stand van zaken met betrekking tot het Coact onderzoek te zullen 

rapporteren in de commissie vergadering van november 2004 tijdens het agendapunt Ontwikkelingen rond 

de Jeugdzorg.  
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Gedeputeerde Bos kan zich vinden in de opmerking dat Dmitrov ook in commissie Samenleving ter 

bespreking thuishoort omdat ook in de sector Welzijn aandacht is voor vriendschapsrelaties. 

De SGP-fractie wil van het college weten hoe zij, met het oog op haar regiefunctie, beter zicht kan houden 

op de zorgketen en daardoor problemen eerder kan signaleren.  

Gedeputeerde Bos geeft aan dat het college bij Jeugdzorg inzet op een optimale organisatie van de 

uitvoering, een verdere professionalisering van de bedrijfsvoering bij de uitvoerende instellingen en een 

goede onderlinge samenwerking. Dit tracht zij ook bij de zorgketen te bewerken. De beïnvloeding bij de 

zorgketen geschiedt echter op indirecte wijze.  

De VVD –fractie informeert of Zorgberaad Flevoland inmiddels daadwerkelijk op 4 oktober jl. is opgericht en 

ook operationeel is. Zal de provincie er iets van merken? Welke positieve invloed zal daarvan uit gaan. En 

hoelang zal intensief gemonitoord kunnen worden. De fractie wil weten wat er bedoeld wordt met 

wachtlijstaanbod in de zin: “Dankzij de tijdelijke provinciale middelen is er een wachtlijstaanbod en is 

crisisinterventie mogelijk”.  

Gedeputeerde Bos geeft aan dat het Zorgberaad in een inspirerende bijeenkomst afgelopen maandag 

geïnstalleerd is. Het Zorgberaad vervult een bewakings-, signalerende en stimulerende rol, die ervoor moet 

zorgen zal dat in de hulpverlening  een duidelijke verbetering merkbaar zal zijn. Op bladzijde 2:de 

jaarrekening  wordt ook gecontroleerd op volledige verantwoording van de  kosten. De leden van het 

Zorgberaad bespreken met elkaar welke zaken moeten worden opgepakt en wie er verantwoordelijk is voor 

het vervolg. Dit is positief en na verloop van tijd, ongeveer een jaar, zullen de resultaten zichtbaar worden 

voor de provincie. 

Ten aanzien van beschikbare middelen zal gebruik gemaakt worden van de capaciteit die al in de 

zorggroepen zat. Het wachtlijstaanbod bestaat uit zorgvragers die op een wachtlijst staan. Tot dat de 

werkelijke hulp kan ingaan, worden zij gevolgd en in de tussentijd ontvangen zij ambulante hulp.  

Hij zegt toe de effecten/resultaten t.z.t. in de commissie te zullen melden 

De SGP-fractie kondigt een amendement aan met betrekking tot een verhoging van het budget t.b.v. van de 

bijdrageregeling wonen-welzijn-zorg . 

De PvdA-fractie informeert of de woonvisie niet zou moeten worden aangepast nu blijkbaar de gemeenten 

op dit terrein meer armslag krijgen. 

 

Algemene ronde begrotingsbehandeling   

De ChristenUnie-fractie merkt op dat de formulering van doelstellingen en indicatoren door elkaar heen 

lopen. En dat doelstellingen niet smart genoeg worden geformuleerd. Zij stelt daarom voor om samen in de 

commissie aan te geven welke indicatoren nodig zijn. 

De D66 –fractie stemt niet in met het voorstel van de ChristenUnie fractie omdat het namelijk een lastige 

kwestie is om voor samenlevingsvraagstukken meetbare doelstellingen te formuleren. Zij is het er wel mee 

eens dat op concrete onderdelen nieuwe voorstellen kunnen komen. De fractie merkt op dat zij het 

ontbreken van de nota strategische reserve een omissie vindt. Na herhaaldelijk om gevraagd te hebben is 

de nota haalde ook dit keer niet toegevoegd. Zij merkt op dat voor 2006 nieuwe strategische reserves en 

voorzieningen worden aangewend en vraagt zich af of dat juist is. 

De CDA-fractie is het eens met de ChristenUnie ten aanzien van het smart formuleren van doelstellingen.  

De SGP-fractie is het eens met de ChristenUnie fractie. Meetbare doelstellingen moeten beter 

geconcretiseerd worden. De fractie is geen voorstander van het uitputten van reserves. Wel zou enige 

verschuiving van middelen kunnen plaatsvinden. Bijvoorbeeld meer middelen beschikbaar stellen voor de 

zorg ten koste van Kunst.  

De VVD –fractie merkt op dat de formuleringen bij onderwijs en welzijn ten opzichte van elkaar verschillen 

met dien verstande dat de doelstellingen welzijn onvoldoende zijn geformuleerd. Zij vindt het echter niet 

nodig dat de commissie zich hiermee bezig houdt. Zij merkt op dat de omnummering die met de herijking 

van taken heeft plaatsgevonden het moeilijk maakt om naar rekening resultaten te zoeken. Positief vindt zij 

het opnemen van een bijlage voorzieningen. 

De PvdA-fractie kan zich vinden in wat de VVD-fractie opmerkte over zoekplaatje. Als voorbeeld noemt zij de 

toegenomen apparaatskosten. Hiervoor is noch in de najaarsnota 2004 noch in de ontwerp begroting 2005 

een heldere analyse te vinden. 

Gedeputeerde Bos  geeft toe dat er in de sector welzijn weinig concrete en meetbare doelstellingen zijn 

geformuleerd. Dit heeft te maken met de korte termijn periode. Het resultaat van een actie beslaat soms heel 

lange periodes. Vandaar dat voor het moment gekeken wie er aan een actie meedoen, of er voldoende 

animo is en wie er bereikt worden. Hij is echter van mening dat de afdeling Financiën en de klankbordgroep 

hun best doen om de begroting zo helder mogelijk op te stellen. Hij stelt voor de opmerkingen ook in hun 

richting te communiceren. 

De D66-fractie verduidelijkt haar vraag over de voorzieningen. Zij wil weten of het juist is dat vanuit de 

strategische reserves meerjaren inzet gepleegd wordt voor maatschappelijke voorzieningen.  

Gedeputeerde Bos  geeft aan dat de reserves nog niet belegd zijn. Reserves worden ingezet voor 

strategische doeleinden of als er aanleiding daartoe bestaat.  

De ChristenUnie –fractie komt terug op haar voorstel. Gehoord de reacties geeft zij aan dat zij niet voor niets 

het smart maken van doelstellingen heeft aangehaald. Sommige onderwerpen zijn inderdaad moeilijk 

kwantificeerbaar. Moeten wij deze dan niet anders formuleren? 
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De voorzitter komt tot de conclusie dat de meerderheid het met de ChristenUnie fractie eens is en stelt voor 

om samen met de griffie te bekijken hoe dit op termijn kan worden aangepakt. De commissie stemt in met dit 

voorstel. 

 

Programma Zorg, Onderwijs en Welzijn 

Zorg 

De PvdA- fractie is van mening dat het project Leefstijl een kans moet krijgen om goed van start te gaan en 

niet direct met minder financiële middelen geconfronteerd moet worden. Zij legt een relatie met het integrale 

jeugdbeleid. De relatie jeugdhulpverlening en onderwijs moet verder uitgewerkt worden. De fractie kondigt 

aan een motie op dit gebied in te zullen dienen. 

De D66 –fractie is tevreden over de uitwerking van haar motie “eigen kracht”. Zij is benieuwd hoe dat 

volgend jaar gaat. 

De VVD –fractie wil weten of het afstoten van gemeentelijke taken op het gebied van de Jeugdzorg al op 

orde is. Ook wil zij weten hoe de kwartiermaker in de organisatie wordt ingezet. Indertijd was namelijk 

afgesproken om 1 fte als “vliegende kiep “in de organisatie in te zetten. Zij informeert of de gedeputeerde 

ook kan aangeven waar in de begroting van de apparaatskosten deze ene fte wordt verantwoord? 

Gedeputeerde Bos  geeft aan dat het jeugdbeleid voortdurend onderwerp van gesprek is tussen provincie en 

gemeenten. Gemeenten krijgen te maken met kortingen op de gemeentefonds en worstelen hoe zij de taak 

kunnen uitvoeren. De kwartiermaker is nog op bedrijfskundig niveau bezig. Vervolgens zal de functionaris 

nog in het jeugdzorgcluster taken verrichten. De apparaatskosten staan dus verwoord onder Zorg. De motie 

Op Eigenkracht zal zeker in 2005 een vervolg krijgen. Het project Leefstijl moet trachten andere 

maatschappelijke actoren te interesseren voor het vinden van enige financiële ruimte. Het college heeft het 

geld daarvoor niet. Ook de gewenste aansluiting van het project bij bureau Jeugdzorg kan door de beperkte 

middelen bij bureau Jeugdzorg niet van hen gevraagd worden.  

Vervolgens geeft de VVD –fractie aan het eens te zijn met de PvdA-fractie wat betreft het project Leefstijl. Zij 

legt echter een verband met het onderwijs terwijl de PvdA-fractie aangeeft dat het project meerdere 

aspecten vertoont en een bredere afstemming kent. Het project Leefstijl zou eerst een goede financiële 

injectie moeten krijgen en vervolgens zou de relatie jeugdzorg – basisonderwijs aandacht moeten krijgen. De 

VVD-fractie verschilt daarin van mening met de PvdA-fractie. Door voldoende middelen aan het project 

Leefstijl toe te kennen kan het zijn dat het doel niet bereikt wordt. 

Gedeputeerde Bos geeft aan dat de overheid aan de ene kant moet faciliteren; vooral ten aanzien van sport. 

Leefstijl en sport kunnen een preventieve werking hebben, wat een speerpunt is van het college en 

vrijwilligers ontvangen een extra stimulans. Aan de andere kant moeten de instellingen de kans krijgen om 

na te gaan hoe groot de noodzaak is om zelf initiatieven te ontplooien.  

Volgens de PvdA-fractie is Leefstijl niet nieuw en heeft zichzelf elders in het land al met veel positieve 

resultaten bewezen. 

 

Onderwijs 

De VVD –fractie is benieuwd wanneer een aanvang wordt gemaakt met de HBO-opleidingen en met hoeveel 

leerlingen er gestart wordt. Ze informeert hoe wordt uitvoering wordt gegeven aan de prioriteiten. Ook vindt 

de fractie het opvallend dat de opleiding scheepsarcheologie op twee plekken wordt genoemd. O.a. in de 

najaarsnota en onder inzicht nieuwe opleidingen. Volgens de fractie valt dit onder de beleidsregel stimulering 

hoger onderwijs.  

Gedeputeerde Bos heeft geen concreet antwoord op de vragen van de VVD fractie. Wel meldt hij dat de 

instelling Windesheim slechts toestemming heeft gekregen om te starten met de opleiding duale 

verpleegkunde. Windesheim is daartegen in beroep gegaan. Het haalbaarheidsonderzoek naar de opleiding 

Watermanagement is nog niet afgelopen. In Almere wordt bewust gekozen voor innovatieve opleidingen.  

Ook de opleiding scheepsarcheologie bevindt zich nog in onderzoeksfase. De gedeputeerde stelt voor om in 

de commissie van november of december het voorstel over uitvoering van prioriteiten te bespreken. 

Gedeputeerde Bos geeft aan dat de beleidsregel stimulering hoger onderwijs slechts een hulpmiddel is. De 

instellingen die in Flevoland hoger onderwijs willen verzorgen dienen betrouwbaar te zijn. Het moet niet zo 

zijn dat alleen de propedeuse jaar in Flevoland wordt gegeven en dat studenten voor overige studiejaren 

verplicht zijn de provincie te verlaten. 

De CDA –fractie complimenteert het college. De relatie onderwijs – arbeidsmarkt is nodig en in dit geval is 

inzet belangrijker dan middelen.  

 

Welzijn 

De PvdA –fractie dankt het college voor het tot uitvoer brengen van haar motie sport. Zij spreekt haar zorg 

uit over de aanrijtijden van de ambulances. Gebleken is dat er enige knelpunten zijn en de fractie zou met 

gedeputeerde van gedachten willen wisselen over het spreidingsplan.  

De SGP –fractie is het gezien haar standpunt over sport niet blij dat daarover gesproken wordt als zijnde een 

uithangbord voor Flevoland en zij informeert of er nog andere zaken als uithangbord gezien kunnen worden.  

De D66 –fractie onderschrijft de opmerking van de PvdA-fractie over het  ambulance spreidingsplan. 

Gedeputeerde Bos geeft aan de moties te hebben uitgevoerd maar dat dit wel een verantwoordelijkheid met 

zich meebrengt. De knelpunten over de aanrijtijden is het college bekend. Sport als promotiemiddel voor 
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Flevoland is iets om verder uit te bouwen want topsporters, valide en minder valide, vervullen een 

voorbeeldfunctie voor jongeren en ook zijn deze topsporters bereid naar scholen te gaan en buddy’s te 

vormen. Dit spreekt gedeputeerde Bos erg aan maar het neemt niet weg dat Flevoland ook anders promoot 

kan worden. 

 

Programma wonen 

Geen reacties. 

 

Programma Cultuur 

De PvdA –fractie merkt op dat met betrekking tot hoofdstuk 8.2 opvallend is dat bij de meetbare doelen over 

wetenschappelijke onderzoeksfunctie alleen de totale NLE kosten zijn  verhoogd maar dat nergens specifiek 

omschreven is welke  bedragen  voortvloeien uit de destijds ingediende  motie. Zij wil daarom weten waarom 

de wetenschappelijke onderzoeksfunctie zo specifiek is benoemd. 

De VVD –fractie wil weten of het verdrag van Malta wel/niet is geratificeerd is. Indien dat nog niet het geval 

is, wil zij weten wanneer dat te verwachten valt. Ook wil de fractie weten of het rijk extra middelen 

beschikbaar heeft gesteld. 

De SGP –fractie uit haar zorg over het behoud van monumenten in de provincie. De fractie is voorstander 

van het steunpunt tot behoud van monumenten. Om te voorkomen dat monumenten op den duur 

verdwijnen, zal zij mogelijk een motie/amendement indienen.  

 

Gedeputeerde Bouwmeester arriveert om 17.10 uur. 

 

Gedeputeerde Bos beantwoordt de vragen voor collega Bouwmeester. Het antwoord op de vraag over de 

wetenschappelijk onderzoeksfunctie is terug te vinden op bladzijde 140.  

 

Programma Kunst 

De PvdA- fractie wil weten hoe de gedeputeerde aankijkt tegen de Verbeelding nu de gemeente Zeewolde 

en het rijk geen subsidie blijken te geven.  

De VVD –fractie is het eens met de PvdA en gaat er van uit dat in het kader van de kunstnota uitgebreid 

over de Verbeelding zal worden gesproken. Ten aanzien van het Erfgoedcentrum roept de fractie het college 

op om bij gemeente Lelystad te bewerkstelligen dat de kuststrook en de omgeving rond het Erfgoedcentrum 

er fatsoenlijk uitziet. E is op dit moment sprake van een desolate uitstraling 

De CDA –fractie meent zich te herinneren dat er ten behoeve van het documentatiecentrum provinciaal geld 

in de Verbeelding was gestopt. Klopt dat? Ook wil zij weten waarvoor het bedrag van €126.800,- is. Nu het is 

niet gelukt is om De Verbeelding op het rijkskunstenplan te krijgen dan zou deze bijdrage gestopt moeten 

worden naar het oordeel van de fractie. De fractie overweegt anders een amendement omdat zij zich kan 

voorstellen dat andere instellingen de landschapskunst uitstekend tot uiting kunnen brengen. Ze denkt 

daarbij aan de Paviljoens. 

De D66 –fractie sluit zich aan bij de opmerking van de CDA-fractie en vraagt om de visie van de 

gedeputeerde over de situatie rond de Verbeelding.  

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dat ook gemeente Lelystad er belang bij heeft om de omgeving rond 

het Erfgoedcentrum te fatsoeneren. Zij zal dit nogmaals aan de orde stellen. 

Ten aanzien van de Verbeelding geeft gedeputeerde aan dat gemeente Zeewolde niet gestopt is met de 

subsidie. De gemeenteraadsleden hebben op de radio te kennen gegeven te willen stoppen met de subsidie 

maar dan kan de gemeente Zeewolde wellicht duurder uitkomen vanwege onderhoud aan de kunstwerken. 

Gedeputeerde Bouwmeester meldt een mededeling over onderhandeling OCW cultuurconvenant in de 

bakjes te hebben gedaan. Er komt nog een uitgebreid statenvoorstel hierover en er zal een brief uitgaan van 

VNG en IPO waarin gepleit zal worden om de bezuinigingen terug te dringen. Ook zal in die brief een aantal 

prioriteiten worden aangegeven.  

De D66 –fractie stelt  gelet op de nog komende discussie over de kunstnota voor om de Verbeelding  geen 

deel te laten uitmaken van moties en amendementen in het kader van de begrotingsbehandeling. 

De overige fracties zijn het hiermee eens. 

 

Omroep Flevoland 

De PvdA –fractie en de D66 –fractie zijn  benieuwd naar de stand van zaken omtrent de Omroep en de 

gesprekken die gevoerd zouden worden.  

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dat er nog geen nieuwe ontwikkelingen zijn te melden. Het college is 

nog aan het bekijken of de omroep juridisch gelijk heeft met haar analyse.  

 

Overige vragen aan de Gedeputeerde 

De ChristenUnie-fractie informeert nog eens naar de zin op blad 21 laatste alinea van programma 10.  

De CDA –fractie vraagt helderheid over de volgende kwestie. De wetenschappelijke steunfunctie zal 

gevestigd worden in de bibliotheek van Almere. Voor het lidmaatschap van de landelijke steunfuncties is 

voor de jaren 2005 en 2006, € 62.000,- begroot. Het volwaardig lidmaatschap voor de jaren daarna kost € 

169.000,- en dat bedrag is niet opgenomen in de begroting.  
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De PvdA –fractie herhaalt vragen die zij in eerdere commissievergaderingen en door tussenkomst van de 

griffie  aan de gedeputeerde gesteld heeft. 

- waar komt de wetenschappelijke steunfunctie; 

- is het mogelijk dat er een beleidsnotitie komt; 

- hoe verlopen zijn de onderhandelingen met Almere; 

- hoe moet het vertaald worden naar de begroting toe; 

- is het nog relevant dat de commissie hierover spreekt. 

Gedeputeerde Bouwmeester geeft aan dat het woordje “is verbonden”is weggevallen op blad 21.  

De precieze bedragen over het lidmaatschap heeft zij niet paraat. Gedeputeerde zegt toe deze schriftelijk 

aan de commissie te doen toekomen.  

De Gedeputeerde heeft eerder informatie over het proces aan de commissie doen toekomen. Zij zegt nu toe 

een korte notitie ter bespreking voor te zullen leggen in de commissievergadering van november 2004. 

De voorzitter dankt allen en sluit de vergadering om 17.30uur. 

 

 

Toezeggingen 

 

1  Door Wie 

1 Rapporteren over stand van zaken Coact Gedeputeerde Bos 

 

Cie. November 2004 

2 Smart/concretiseren van doelstellingen in 

programma begroting 

Griffie/cie. Samenleving t.z.t. 

3 De Verbeelding maakt geen deel uit van moties 

en amendementen 

  

4 Contributie bedragen voor het volwaardig 

lidmaatschap van de wetenschappelijke 

steunfunctie  

Ged. Bouwmeester November 2004 

5 Notitie wetenschappelijke steunfunctie 

bespreken 

Ged. Bouwmeester November 2004 

    

 

 

 

Vastgesteld te Lelystad, d.d………………………………………..2004  

 

De voorzitter      de commissiegriffier 

 

 


